# 高考应用文话题写作策略

# Day 14 项目比赛

【句式•策略】

#### 1. 用简而不凡的简单句为表达"奠基"

①2008年北京奥运会证明是一届成功的奥运会。

The 2008 Beijing Olympic Games turned out to be a great success.

②下周我们将在新建的体育馆举行运动会。

A sports meeting will be held in our newly—built gymnasium next week.

③我们校队的运动员近年来赢得了许多乒乓球比赛的金牌。

Athletes from our school team have won many gold medals in table tennis contests in recent years.

# 2. 用美观整齐的并列句为表达"提质"

①体育运动是最受欢迎的娱乐形式,并且人人都可参与。

Sports are the most popular form of relaxation and everyone can participate.

②运动员正在为荣誉而战,他们精彩的表现吸引着观众的注意力。

Athletes were competing for glory and their wonderful performance attracted the audience's attention.

③他们正在跑步这时大雨倾盆而下。

They were running when the rain poured down.

### 3. 用花样繁多的复合句为表达"增色"

①多种多样的体育赛事常被举行,其中游泳和足球很受欢迎。

A wide range of sports events can often be held, of which swimming and football enjoy great popularity.

②只要我们全力以赴,我们一定能赢得比赛。

As long as we try our best, we are sure to win the match.

③中国赢得了32枚金牌,其中许多是女运动员赢得的。

China won 32 gold medals, many of which were won by women athletes.

#### 4. 用光彩夺目的非谓语动词为表达"美化"

①如果你感兴趣,你可以在截止日期7月15号前登录学校网站报名。

If you are interested in it, you can visit the school website to sign up before the deadline, July 15th.

②邀请来参加比赛的运动员大部分是来自欧洲的。

Most of the athletes <u>invited to take part in the competition</u> were from Europe.

③完成训练后,他感到很疲劳。

Having finished his training, he felt very tired.

### 5. 用委婉动人的虚拟句为表达"点缀"

①要不是他的帮助,我们不会赢得这次比赛。

But for his help, we would not win the game.

② 要是没有你的指导,我不会掌握跳水的技能。

Without your instruction, I would not have mastered the skill of diving.

③我们不知道比赛何时开始,否则我们就不会错过它了。

We didn't know when the competition started, otherwise we would not have missed it.

# 6. 用独具风格的特殊句为表达"添彩"

①队员们只有相互信任才能很好地合作。

Only if the players trust each other can they cooperate well.

②这次比赛不仅提高了我的责任感而且教育我要珍惜今天的幸福生活。

Not only <u>can the competition improve my sense of responsibility</u> but it also educates me to value today's happy life.

③我想知道是不是因为我在这次比赛中表现不好, 史密斯先生才对我这么生气的。

I wondered if it was because I performed poorly in the match that Mr Smith was so angry with me.

#### 【类型・演练】

申请信

2022 北京一张家口冬奥会将如期在北京和张家口举行。为了确保冬奥会圆满成功,组委会发起了志愿者招募活动。假如你是学生李华,希望能成为其中一员。请按要求用英文给组委会写一封申请信,内容包括:

1. 个人情况: 2.自身优势: 3.服务承诺。

注意: 1.词数 100 左右;

- 2. 可以适当增加细节,以使行文连贯;
- 3. 开头和结尾已为你写好,不计入总词数。

参考词汇: 2022 北京一张家口冬奥会 2022 Beijing-Zhangjiakou Winter Olympic Games

Dear Sir/Madam,

Yours faithfully,

Li Hua

## 【参考范文】

#### Dear Sir/Madam,

My name is Li Hua.I would like to work as a volunteer for 2022 Beijing — Zhangjiakou Winter Olympic Games.I'm a boy of eighteen years old from a high school.My spoken English is good and I can communicate with foreigners fluently.What's more, I have other advantages—I'm especially fond of sports, familiar with Beijing, good at communication and always glad to help others.I'm willing to provide the best service for every athlete in Winter Olympic Games.Therefore, I think I'm suitable for serving the Games.

I would appreciate it if you could offer me the chance to be a volunteer.

Thank you!

Yours faithfully,

Li Hua